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MEMO aan Raad 

Aan : De raad  

Van : College van burgemeester en wethouders 

Datum : 18 april 2024 

Onderwerp : Ontwikkelingen gezondheidscentrum Het Vlie 

 

Inleiding 

Op maandag 11 maart 2024 bent u in de commissie Samenlevingszaken geïnformeerd over de 

ontwikkelingen van Het Vlie. Er zijn nieuwe ontwikkelingen waarover u in deze memo op de hoogte 

wordt gesteld.  

 

Aanleiding: verzoek om bijdrage voorbereidingskosten  

Vanuit Het Vlie is de vraag gesteld om een bijdrage te ontvangen (in een deel) van de 

voorbereidingskosten om te komen tot een voorlopig ontwerp. Deze vraag is binnengekomen op 

donderdag 14 maart en is in eerste instantie gesteld aan de gemeente Noordoostpolder. Later heeft 

Het Vlie deze vraag ook gedeeld met de gemeente Urk en Het Zilveren Kruis. Gemeente 

Noordoostpolder heeft contact gezocht met de provincie Flevoland.  

 

Het college is ontvankelijk voor het verzoek voor het versnellen van het traject naar realisatie 

van een zorgplein door de zorgpartijen. We geven een opdracht aan Stichting Het Vlie om 

sneller te komen tot een voorlopig ontwerp, mits er wordt voldaan aan een aantal voorwaarden. 

1. Andere overheden (gemeente Urk en provincie) nemen in gezamenlijk opdrachtgeverschap een 

deel voor hun rekening om het gezamenlijk draagvlak te benadrukken. 

2. Partijen binnen het Vlie, of een aantal partijen daarbinnen, zoals Antonius en ZONL, nemen ook 

een deel van deze versnellings- c.q. onderzoekskosten voor hun rekening. 

 

Naar aanleiding van deze voorwaarden is er op 26 maart 2024 een ambtelijk gesprek geweest met de 

provincie Flevoland. Dit om te verkennen of de provincie bereid is tot het verstrekken van een 

gezamenlijk opdracht. Wethouder Van Amersfoort heeft Antonius aangegeven dat Antonius en ZONL 

ook een deel voor hun rekening (moeten) nemen. Hierover is nog geen uitsluitsel. 
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Weergave ambtelijk gesprek met de provincie 

De provincie geeft aan dat het verzoek vanuit Het Vlie een uitzonderlijke vraag betreft. Zij ziet echter 

de noodzaak van deze ontwikkeling om ook in de toekomst kwalitatief goede en bereikbare zorg aan 

de inwoners vanuit Noordelijk Flevoland veilig te stellen. Het integrale zorgconcept van Het Vlie past 

in het gedachtegoed van het Regioplan IZA en biedt antwoord op het vormgeven van de ‘zorg van de 

toekomst’. De provincie staat daarom positief tegenover de ontwikkeling van Het Vlie, ook al is het niet 

gebruikelijk dat overheden een financiële opdracht verstrekken om te komen tot een voorlopig 

ontwerp. Dit geldt ook voor ons als gemeente.  

Dat betekent dat de provincie in overleg met de gemeente(n) een aantal voorwaarden wil stellen 

voordat overgegaan kan worden tot het geven van een opdracht om (versneld) te komen tot een  

voorlopig ontwerp.   

 

Tijdens het gesprek met de provincie hebben we samen geconstateerd dat de ontwikkeling van Het 

Vlie nauwe samenhang heeft met de woningbouwopgave vanwege het feit dat de ontwikkeling van het 

dokter Jansencentrum afhangt van de totstandkoming van Het Vlie.  

 

Te stellen voorwaarden: 

1. Een positieve grondhouding vanuit de zorgverzekeraar over de haalbaarheid van het structurele 

plan. M.a.w. als we een investering doen moet het ook leiden tot een zichtbaar resultaat voor de 

inwoners. We vinden het belangrijk dat Het Zilveren Kruis zich positief uitspreekt over de 

ontwikkeling van Het Vlie, zich uitstrekt tot het realiseren hiervan en meedeelt in de kosten om te 

komen tot een voorlopig ontwerp.  

2. Voordat overgegaan kan worden tot het verstrekken van een opdracht, dienen deze afspraken en 

het te verwachten resultaat vastgelegd te worden in een versnellingsdocument. We vinden het 

belangrijk dat partners binnen Het Vlie zich hieraan conformeren. Het betreft immers 

maatschappelijk geld waarmee we als overheden transparant en zorgvuldig mee om dienen te 

gaan.  

3. Deelname van de gemeente Urk. Zowel de provincie als gemeente Noordoostpolder is van mening 

dat Het Vlie belangrijk is voor alle inwoners van Noordelijk Flevoland. Hiermee stellen we als 

voorwaarde dat ook de gemeente Urk mede-opdrachtgever is van deze gezamenlijke opdracht. Dit 

is voor de provincie een minimale vereiste.  

4. Vanuit de overheden gaat het hierbij nadrukkelijk om een eenmalige opdracht. Dit mag in de 

toekomst niet leiden tot financiële vervolgvragen. We verwachten dat er uiterlijk Q3 ‘24 een 

voorlopig ontwerp ligt waarmee er een definitief besluit op de businesscase kan worden gegeven.  

 

Voortgang ontwikkeling 

In maart 2024 is door Het Vlie gepresenteerd dat er in juni een go/no go besluit genomen wordt. Dit is 

nog steeds de bedoeling. 

 

De besluiten die in eind maart 2024 genomen zouden worden, zijn niet allemaal genomen.  

• Samenwerkingsafspraken 

• Plan nieuwbouw en financiering 

• Bekostigingsafspraken met zorgverzekeraars 

• Transformatieplan en transformatiemiddelen 

• Beschikbaarheid ontwikkelbudget tussenfase  
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We verwachten dat deze besluiten in de periode maart – juni 2024 genomen worden.  

Om de voortgang te blijven garanderen is er tussen het college, Antonius en ZONL afgesproken dat er 

eens per 2 weken een overlegmoment is (stuurgroep).   

 

Proces:  

Op dit moment is de definitieve verdeling tussen de partijen nog niet bekend. Het college stelt voor de 

financiële dekking voor deze kosten mee te nemen in de tweede clusterkwartaalbegrotingswijziging. 

 

Tot slot 

Het college ziet het als een unieke kans om de zorg voor onze inwoners op een goede, innovatieve en 

toekomstbestendige manier te organiseren. Juist in de context van verschraling en regionalisering van 

zorg. We zien deze opdracht als stimulans voor de partijen om met daadkracht snelheid te maken in 

dit project. Door het verstrekken van een opdracht laten wij zien dat wij onszelf positioneren als een 

welwillende partner. Hiermee verwachten wij ook lef en vooruitstrevende acties vanuit Het Vlie om zo 

spoedig mogelijk een innovatief gezondheidsplein voor onze inwoners te realiseren. Bovendien 

kunnen wij als gemeente het dokter Jansenpark voortvarend blijven ontwikkelen.  

 

Uiteraard zijn alle afspraken onder voorbehoud van bestuurlijke besluitvorming. 

 

 


